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اهم تکالیف در مصوبه »ساماندهی منابع آلاینده دیزل در محیط های کارگاهی و عمرانی 
شهر تهران« 

1-لزوماخدتأییدیه»گواهیمحیطزیستی«برایماشینآلات
2-طراحیوفعالسازیسامانهبرایثبتمشخصاتپروژهعمرانیوساختوسازهایشهری

3-کنترلبرخورداریازگواهیمحیطزیستیماشینآلاتتوسطستادمعاینهفنی
4-کنترلآلودگیصوتیتولیدشدهتوسطماشینآلات

5-درجبندرعایتالزاماتمحیطزیستدرپشتپروانهساختمانی
6-بازدیدهایادواریومستمرازپروژههایساختمانی

مکث

سمفونیگوشخراشبسازبفروشها
همشهری دلایل شکایات شهروندان از آلودگی صوتی ساخت وسازها در تهران را بررسی کرد
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انجامسفرهایدرونشهریبهصورتپیاده

مهدی گلشنی، مدیرکل حمل ونقل عمومی معاونت حمل ونقل شهرداری تهران: سازمان حمل ونقل و ترافیک 
با همکاری معاونت های حمل ونقل و ترافیک مناطق، نسبت به خط کشــی و ایمن سازی اطراف مدارس اقدام 
می کند. با آموزش و فرهنگسازی باید ۱۰ درصد از سفرهای درون شهری پیاده یا با حمل ونقل پاک صورت پذیرد.

پژوهشهایعلمی؛راهکارسامانبخشیبهدستفروشی
سعید بیگی، مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران: با مشارکت استادان و پژوهشگران 
دانشگاه تهران اقدامات برای تجمیع پژوهش های صورت گرفته در حوزه ساماندهی دستفروشان آغاز شده 

است. مطالعات مربوط به کشورهای مغولستان، هند، تایلند و ... هم بررسی شده است.

اجرایطرحصندوقسبزدرپایتخت
حلیاســادات حســینی، مدیرکل اداره محیط زیســت شــهرداری تهران: در راســتای کاهش اســتفاده از کیسه 
پلاستیکی، طرح صندوق سبز در هر پهنه )شمال، جنوب، شرق، غرب و مرکز( اجرا می شود. این طرح به صورت 

پایلوت در تمام میادین میوه و تره بار و 3فروشگاه شهروند بزرگ و پرتردد اجرایی خواهد شد.

پیشرفت۳۷درصدیپروژهتقاطعبزرگراههاینواب-تندگویان
هادی حق بین، سرپرست معاونت فنی و عمرانی شهرداری تهران: پروژه تقاطع غیرهمسطح بزرگراه های نواب-

تندگویان پیشرفت 37درصدی دارد. این طرح یک پروژه 3 سطحی است که علاوه بر کاهش 3.۵ کیلومتری 
گردش های اضافی، بار ترافیک ورودی به میدان بهمن و بزرگراه آزادگان را نیز کاهش می دهد.

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه

در کنار خادمــان موکب محبان الرضــای شــهیدهمدانی در مرز 1
شلمچه، زائران اربعین حسینی را با قرآن و گلاب بدرقه می کنیم. 
با شــروع فعالیت این موکب تا کنون 7هزار کارت نایب الشهید، 
۵هزار سربند، ۴هزار پلاک ســنجاقی با مضمون اربعین، ۲هزار 
بســته ملزومــات عفــاف و حجــاب و یک هــزار بســته نــوزادی بــا 

احادیث مرتبط با فرزندآوری بین زائرین توزیع کرده ایم. 

سیدمهدی صباغ

منطقه

در جلسه ملاقات پرسنلی با تعدادی از کارکنان خدوم منطقه۹ 9
در فضایــی صمیمانه دیــدار کردیــم و به مشــکلات تعــدادی از 

کارکنان رسیدگی شد.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه

ملاقات مردمی ای دیروز  برگزار شد و یكی از موضوعات مهم جمعی 5
از اهالی كن در خصوص اخذ پروانه برای بافــت جنوبی كن بود که 
درخواســت تراكــم بیشــتر داشــتند كه بنا شــد بــا توجه بــه مصوبه 
شــورای عالــی معماری و شهرســازی درخواســت خــود را بــه مراجع 

بالاتر ارسال كنند.

احسان شریفی

منطقه

علاقه جوانان محلــه هرندی به اربعین موجب شــد تــا ۴۰نفر از 12
جوانــان و نوجوانان ورزشــکار این محلــه را تحت عنــوان کاروان 

ورزشکاران محله کم برخوردار به اربعین حسینی اعزام کنیم. 

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه

در همایش ســلامت و زندگی با محوریت طب سنتی و خانواده 18
با هدف صیانت از سلامت جسمی و روحی شهروندان و ارتقای 
گاهــی آنهــا از پیشــرفت های علمــی در حوزه ســلامت،  ســطح آ

شرکت کردم.

محمد جواد خسروی

منطقه

روز گذشــته جلســه ای با همکارانــم در معاونت مالــی و اقتصاد ۳
شــهری، شهرســازی و شــهرداران نواحــی بــا موضــوع درآمــدی 
برگزار شد و گزارشــی درخصوص مســائل مربوط به درآمدهای 
نقــد و غیرنقد، اقدامــات انجام شــده جهت بهبود نحــوه وصول 
مطالبــات، دســتیابی بــه راهکارهــای مناســب درآمــد پایــدار، 
برنامه های ارتقابخش درآمدی و به تبع آن ارائه خدمات مطلوب 

به شهروندان ارائه شد.

حمید جوانی

منطقه

انجمن معلولان ضایعات نخاعی استان تهران در ساختمان مرکز 11
خدمات اجتماعــی منطقــه فعالیت خــود را آغاز کــرد. در تلاش 
هستیم تا از این طریق خدمات مختلف آموزشی، توانمندسازی 

و تأمین تجهیزات را به این افراد ارائه بدهیم.

سید محمد موسوی

منطقه

در جلســه ای که با هدف رعایت بهداشــت ایمنی، زیست محیطی 16
و اســتاندارد HSE در معابر، بوستان ها و ســاختمان های مرتبط با 
شهرداری منطقه برگزار شد، حضور داشتم و مقرر شد تا بازدیدهای 

ایمنی به طور مستمر انجام و گزارش آنها به دفتر ارائه شود.

محمدامین سالاری پور

منطقه

جلســه تخصصــی کنتــرل پروژه هــای منطقــه در جهت بررســی ۷
پیشرفت و فرایند اجرای آنها با حضور معاونان و مدیران منطقه 
برگزار شد. در این جلسه بر هم افزایی در جهت پیشبرد اهداف 

تأکید شد.

نصرالله آبادیان

منطقه

بازدیدی از پروژه ساخت پل همسطح سواره رو در شرق منطقه 14
داشــتم. خوشــبختانه این پروژه با 83درصد پیشرفت فیزیکی 

رو به اتمام است.

امیر یزدی

منطقه

به همراه جعفر شربیانی، رئیس شورای شهرستان ری به دیدار 20
خانواده شهید علیرضا زیبرم رفتیم.

رضا شنگی

منطقه

روز گذشــته از نواحــی ۹گانــه منطقــه بازدیــد کــردم و از نزدیک 2
مسائل و مشکلات نواحی مورد بررسی قرار گرفت.

مهدی صالحی

منطقه

در جلســه ای که با نمایندگان شــهرداری خیرات، نماینده ســازمان 10
بازرسی و نمایندگان خادمین مردمی استان های خراسان شمالی، 
گرگان و یزد حضور داشــتم، بر اســاس توافــق با اســتاندار طوریج و 
شــهرداری خیرات، تعــداد دفعات حمــل زباله و خودروهــا افزایش 
یافت و با اســتقرار خادمین مردمی، شاهد کمترین زباله در مسیر 

خواهیم بود.

مهدی اخ الصنایع

منطقه

در جلســه کمیتــه درآمــد منطقــه به منظــور هماهنگــی لازم 6
درخصــوص وضعیــت درآمــدی منطقــه و همچنیــن جلســه 
درخصــوص پیام هــای ســامانه ۱37 پــلاس در حــوزه خدمــات 
شــهری شــرکت کردم و بازدیــد میدانــی از وضعیت نگهداشــت 

شهر در محله ساعی داشتم.

مرتضی روحانی

منطقه

در جلســه مشــترک با معــاون هماهنگی و امــور مناطق شــهرداری 1۳
تهران، گزارشی از اقدامات انجام شده در حوزه های فنی و عمرانی، 
خدمات شهری و محیط زیست، شهرسازی و معماری و حمل و نقل 
و ترافیک در نواحــی چهارگانه در راســتای خدمت رســانی بهینه به 

شهروندان و افزایش کیفی نگهداشت شهر، ارائه دادم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه

در هشتمین جلسه شورای معماری و شهرسازی شرکت کردم و 19
با حضور معاون و کارشناسان حوزه معماری و شهرسازی پرونده 

۲6نفر از شهروندان را بررسی کردیم.

تورج فرهادی

منطقه

روز گذشــته نشســتی بــا مدیــران داخلــی شــهرداری منطقــه 4
درخصــوص ادامــه طــرح نگهداشــت شــهر و نونــوار کــردن 
شمال شــرق پایتخت داشــتیم و در این جلســه دســتورات لازم 

صادر شد.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه

روز گذشــته در جلســه برگــزاری مراســم جامانــدگان اربعیــن بــا 1۷
حضــور فرمانــده ســپاه ناحیــه حبیــب بــن مظاهــر و جمعــی از 
پیشکســوتان دفاع مقدس جهت برنامه ریزی و هماهنگی های 

لازم شرکت کردم.

رضا سیفی

منطقه

روز گذشــته در جلســه کنترل پروژه هــای طرح »من شــهردارم« 8
حضــور داشــتم و پیشــرفت فیزیکــی پروژه هــای طــرح »مــن 

شهردارم« پیگیری و پایش شد.

فاطمه تنهایی

منطقه

جلســه ای در خصــوص نهضــت آســفالت معابــر در نواحــی 15
هفت گانــه داشــتم و تــلاش مــا این اســت کــه بــا ارائــه خدمات 
مطلوب بــه شــهروندان و ارتقای کیفیــت زندگی بتوانیم شــاهد 
رضایتمنــدی هــر چــه بیشــتر شــهروندان مان در باب الرضــای 

پایتخت باشیم.

محمد شیری

منطقه

دیــروز دیــداری بــا »محمدمجیــد الموســوی« امیــن مســجد کوفه 21
داشــتم. خدمــات خدام الحســین)ع( شــهرداری منطقــه ۲۱در 
شــهر کوفه را ســتود و تأکید کــرد همکاری هــای شــهرداری تهران و 
شهرداری های عراق، موجب تحکیم برادری میان شیعیان می شود.

رضا پوریافر

منطقه

با توجه به افزایش 8۰درصدی ترددها به سمت مرز خسروی و 22
همچنین موج بازگشت زوار حسینی، به نظر می رسد هر چه که 
به روز اربعین و بزرگ ترین تجمع انســانی در شهر کربلا نزدیک 
می شویم خدمت رســانی جهادگران مدیریت شهری مستقر در 
مرز خسروی بی وقفه و شبانه روزی خواهد شد؛ برای همین امر 
مهم، دستور اعزام ۱۰۰نیروی انسانی تازه نفس و عاشق خدمت 

به زوار در مرز را صادر کردم.

مسعود نصرتی

همهچیزآمادهاست
با برپایی قرارگاه های مرکزی، موکب های متعدد و فراهم کردن 
برخــی از زیرســاخت ها مانند ســرویس های بهداشــتی و 
قرارگاه های درمانی و... تلاش می شــود تا این همایش بزرگ 
چون سنوات گذشته باشــکوه برگزار شود. آنطور که حسین 
نظری، رئیس کمیته خدمات شهری ستاد اربعین کشور اعلام 
کرده »به طور مســتمر بازدید از سایت های خدمات شهری و 
قرارگاه ها انجام می شود تا خدمت رسانی مطلوب تری به زائران 
ارائه شود.« خدمت رسانی در داخل و بیرون مرزها پس از اربعین 

و تا زمان بازگشت تمام زائران ادامه خواهد داشت.

درمانگاهعمود707
شرکت شهر سالم وظیفه ارائه خدمات درمانی به زائران را دارد. آنطور که 
امیر نورمحمدی، رئیس کمیته بهداشت و درمان ستاد اربعین شهرداری 
تهران اعلام کرده: »در داخل مرزها پایگاه های ســیاری شامل 4دستگاه 
آمبولانس در مبادی چذابه، شلمچه، مهران و خسروی مستقر شده اند و در 
آن سوی مرز هم این پایگاه در زرباطیه خدمت رسانی می کند. همچنین 
6پایگاه ثابت همراه با یک دستگاه آمبولانس در عمود707، شهرهای نجف، 
کربلا، کوفه، سامرا و کاظمین پیش بینی شــده است.« به گفته او امسال 
100پزشک، پرستار و نیروی پشــتیبان در پایگاه ها مستقر هستند و در 

راستای ارائه خدمات درمانی به زائران انجام وظیفه می کنند.

چند روز پیش موضوع جمع آوری معتادان متجاهر در شورای شهر مطرح شد 
و همین دستاویزی برای برخی از منتقدان قرار گرفت تا ادعا کنند که مدیریت 
فعلی شهرداری تهران اقدامی در این زمینه انجام نداده است. ایجاد قرارگاه 
اجتماعی و برنامه همکاری شهرداری با دیگر ارگان ها هم باعث شد که شهرداری 
آماج حمله قرار گیرد. برنامه های اجتماعی شهرداری از ابتدای این دوره مدیریت 
شهری با تأکید شخص شــهردار آغاز شــد و آثار آن در بهبود منظر شهری 
غیرقابل انکار است؛ چراکه در دوره پیشین، موضوع معتادان متجاهر رهاشده 
مطرح بود. اردیبهشت سال1399 شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان 
تهران اعلام کرد که جمع آوری معتادان متجاهر با شیب ملایم آغاز شده است 
زیرا باید پروتکل های بهداشتی کرونا ابلاغ و رعایت شود. این کار با جمع آوری 
100نفر از معتادان متجاهر شروع شد تا برای قرنطینه 14روزه به مرکزی در 
فشافویه منتقل شوند. در همان زمان پیروز حناچی، شهردار تهران اعلام کرد 
که ما در شهرداری تهران به امر جمع آوری معتادان متجاهر کمک می کنیم، اما 
متولی این کار نیستیم. به دلیل نبود زیرساخت های لازم، طرح ها به طور مقطعی 
اجرا شدند و از این رو نتایجی هم حاصل نشد. آمار معتادان متجاهر از 10هزار نفر 

در سال95 به 20هزار نفر در سال1400 رسید. موضوعی که مدیریت شهری 
جدید پس از آغاز فعالیتش آن را در اولویت اقدامات خود قرار داد و اقدام به فراهم 
کردن زیرساخت ها کرد. سکان دار تهران مدام در سخنرانی های خود به ضروت 
توجه و ساماندهی معتادان متجاهر تأکید کرد و در نهایت هم پس از تشکیل 
قرارگاه اجتماعی، نخستین قدم ها در تغییر چهره تهران و جمع آوری معتادان 

متجاهر از معابر شهری برداشته شد. 
وضعیت کنونی محله هرندی بیانگر تلاش های مدیریت شهری است که رضایت 
اهالی این محله را در پی داشته است. همکاری و هم افزایی نهادهای متولی در 
حوزه معتادان متجاهر اعم از نیروی انتظامی، بهزیســتی و... با فراهم شدن 
یاورشهرها به نتایج مثبتی ختم شد. این مدیریت و اقدام جهادی نشان داد که 
می توان معضلات را با مدیریت یکپارچه حل کرد. تلاش های شهرداری تهران 
در این حوزه چنان قابل توجه بود که هیأت وزیران به استناد اصل127 قانون 
اساسی جمهوری اسلامی ایران به منظور تقویت هماهنگی میان دستگاه های 
اجرایی ذیل قوه مجریه و همکاری نهادهای مردمی و سایر نهادهای مرتبط 
با مدیریت آسیب های اجتماعی)حاشیه نشــینی، مفاسد اخلاقی، معتادان 
بخصوص معتادان متجاهر، کودکان کار و خیابان و متکدیان و خانواده های آنها( 
در پایتخت، علیرضا زاکانی، شهردار تهران را به عنوان دستیار ویژه رئیس جمهور 

در امور مدیریت آسیب های اجتماعی در تهران منصوب کرد.

سرپناهیامنبرایمعتادانمتجاهر
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درخواستشهروند:منطقه22 منطقه ای وسیع 
و در حال توسعه اســت و به همین دلیل بیشترین 
حجم ساخت وسازها در اینجا اتفاق می افتد. ایجاد 
خیابان های جدید که هنوز سروشکل نگرفته و تردد 
اهالی و خودروها که در آن به سختی انجام می شود. 
اینها را همه اهالی همین شهرک های تازه تاسیس 
چیتگر و مرواریدشــهر هم تایید و اضافه می کنند 
که عمده ترین خواسته ما ســاکنان، فراهم شدن 
زیرساخت های شهری، به ویژه آسفالت معابر است.

درخواستشهروند: از اهالی محله علی آباد 
هستم. بارها با سامانه137 تماس گرفتم و از 
وجود جانوران موذی مانند موش در کوچه و 
خیابان های محله گلایه کردم و اعتراض من و 
همســایه هایمان راه به جایی نبرده است. در 
اینجا می خواهم به مسئولان بگویم که وضعیت 
خیلی اســفباری را در محله تجربه می کنیم. 
موش ها وارد خانه اهالی می شوند و در کوچه و 

معابر رژه می روند.

درخواستشــهروند: از ســاکنان خیابــان 
شــهیدببری در منطقه17 تهران هستم. جداول 
نهرهای این خیابان بسیار نامرتب و نامنظم است. 
انگار طی ســال ها در بخش هایــی از این خیابان 
اصلا جدول گذاری انجام نگرفته، شــاید هم گذر 
زمان جداول را از بین برده است. به نمایندگی از 
شهروندان خیابان شهید ببری از مسئولان تقاضا 
دارم به جداول، نهرها و منظم بودن آنها هم اهمیت 

بدهند؛ چون در زیبایی شهر بسیار مؤثر هستند.

پاسخمسئول: مســعود نصرتــی، شهردار 
منطقه22 می گوید که بیشــترین حجم معابر 
خاکی آسفالت شــده در بین مناطق 22گانه 
شهرداری تهران، در منطقه22 صورت گرفته 
است و مثالی هم می آورد: »شهرک الهیه غرب 
در مدت 5 ماه چندین معبر آن آســفالت شده 
اســت؛ درحالی که همین شــهرک مسکونی 
در مدت 5سال گذشــته تنها 6معبر آن مورد 
عملیات پخش آسفالت قرار گرفته بود.« نصرتی 
2خبر خوش هم بــرای اهالی دارد و آن پخش 
40هزار تن آســفالت تا پایان ســال جاری در 
معابر محله های غرب تهران اســت که به گفته 
او 15هزار تن آن تاکنون محقق شــده است. 
افزایش سهم آســفالت منطقه خبر دوم است 
که به گفته شهردار با همکاری سازمان فنی و 

مهندسی شهرداری تهران اجرا خواهد شد.

پاسخمسئول:طــرح نگهداشــت محله ها 
از ابتدای تابســتان آغاز شــده و هر محله ای 
بیشترین مشکل را داشته باشد در اولویت کار 
قرار می گیرد. اینها را میثم صمدی، شــهردار 
ناحیه5 منطقه16 می گویــد و ادامه می دهد: 
»صــدای شــهروندان علی آباد به گوشــمان 
رسید و در ســریع ترین زمان به آن رسیدگی 
شد. شــهروندان این محله و محله های دیگر 
درصورتی که دوباره در محل زندگی شان با این 
مشکل روبه رو شدند، آن را با ما در میان بگذارند.  

از طریق تماس با شماره137«
شــهردار ناحیه می گوید که حفظ بهداشــت 
محیط و پرهیز از ریختن ضایعات و پسماندها 
در معابر و نهرها مهم ترین راه مبارزه با جانوران 
مضر شهری اســت و از اهالی خواست که این 

توصیه را جدی بگیرند.

پاسخمسئول: اصغر صالح، شهردار ناحیه2 
منطقه17 درباره این مشــکل مطرح شده از 
طرف شهروند خیابان شــهید ببری می گوید: 
»عملیات مناسب ســازی و بهســازی نهرها 
در ضلع شرقی خیابان شــهید ببری تقاضای 
بسیاری از مردم بود که در بازدیدهای میدانی 
هم به گوش ما رســانده بودند. از آنجا که این 
نهرها علاوه بر نازیبایی و به هم ریختگی سیمای 
شهری نیازمند لایروبی اساسی بود، به همین 
دلیل عملیات مناسب سازی و بهسازی نهرهای 

این خیابان اجرایی شد.
این عملیات بهسازی و مناسب سازی  نهرها با 
طول تقریبی 270متر در ضلع شرقی خیابان 
شهید ببری انجام شد و در فاز دوم نیز عملیات 
تراش و روکش آســفالت در ایــن معبر اجرا 

می شود.«

موضوعی که این روزها تبدیل به دستاویز 
و ســوژه تازه ای برای ایراد گیری و تنقید 
شهردار و مدیریت شهری پایتخت شده، 
لجستیک و خدماتی است که شهرداری 
تهران برای مراسم اربعین ارائه می کند؛ 
ازجمله در بحث اعزام تدریجی چند صد 
دستگاه اتوبوس و همچنین حضور پرســنل و کارگران شهری و 
دایر شــدن موکب ها در مرز ها یا در طول مســیر پیاده روی برای 
خدمات رسانی به زائران اباعبدالله حسین)ع(. برخی ها با اشاره به این 
موضوع که شهر تهران در شرایط عادی هم با مشکلات و کمبودهای 
فراوان و جدی در حوزه های حمل ونقل عمومی و نگهداشت شهر 
روبه روست، با انتقاد از برنامه های شــهرداری تهران به شهرداری 
و مدیریت شــهری پایتخت طعنه می زنند که چراغی که به خانه 
رواست، به مسجد حرام است! اصولا حرف این گروه از منتقدان این 
است که شهرداری تهران براساس کدامین وظیفه ذاتی و قانونی و 
مبنای چه حساب و کتابی به نقش اول در برگزاری مراسم اربعین و 

خدمات رسانی در این حوزه تبدیل شده است؟ 
در این موضوع که شــهر تهران برای خدمات رســانی مطلوب به 
شهروندان به علت ترک فعل و کم کاری صورت گرفته در دوره پنجم 
مدیریت شهری با مشکلات عدیده ای دست و پنجه نرم می کند، 
تردیدی نیست و این موضوع را بیش از همه از زبان شهردار تهران و 
رئیس شورای شهر و دیگر مدیران ارشد شهری پایتخت شنیده ایم، 
اما مسئله اینجاست که آیا واقعا شهرداری تهران این روزها خارج از 
وظایف و مسئولیت های ذاتی و قانونی اش در بحث برگزاری مراسم 
پیاده روی اربعین نقش اول را ایفا می کند و کارهای انجام شده طبق 

ادعای منتقدان، قانون گریزی و بی مسئولیتی مدیریت شهری است 
یا برعکس؛ جدا از جایگاه و اهمیت و ارزش والای معنوی، درواقع 
اجرای نص صریح قانون و ادا کردن تکالیف محول شده قانونی است؟ 
اولین و مهم ترین نکته در پاسخ به منتقدان، ارجاع آنها به مصوبه 
سال1394 هیأت دولت و در ادامه تأیید و موافقت مقام معظم 
رهبری با این مصوبه بود که براساس آن ساماندهی مراسم اربعین 
از سازمان حج و زیارت منفک و به وزارت کشور سپرده شده است. 
براساس این مصوبه 19دستگاه ملزم شده اند که در این زمینه با 
وزارت کشور همکاری کنند. طبق این مصوبه، شهرداری تهران 
به عنوان هشتمین دستگاه موظف به مدیریت کمیته خدمات 
شهری شده است. در بند 11دســتورالعمل ابلاغ شده از سوی 
وزارت کشور 8وظیفه بر دوش شهرداری تهران گذاشته شده که 
ازجمله آنها می توان به اختصاص اتوبوس شهری در 4مرز و حمل 
زباله و ســاماندهی نیروهای داوطلب برای نظافت مسیر اشاره 
کرد. تمام این موارد در سند »دستورالعمل مدیریت و ساماندهی 
زائران اربعین حسینی)ع(« وزارت کشور به عنوان دبیرخانه ستاد 
مرکزی اربعین حسینی ذکر شده است. خدمات و فعالیت های 
مدیریت شهری پایتخت در مراسم اربعین موضوع تازه ای نیست 
و امسال هم ستاد اربعین حسینی طبق روال سال های گذشته 
در شهرداری تهران تشکیل شده است. بر همین اساس از سوی 
ســتاد مرکزی اربعین حسینی مســئولیت ها و وظایفی برای 
مدیران و معاونان شهرداری تهران تعیین شده است که ازجمله 
آن می توان به انتخاب شــدن و حکم نظــری، معاون خدمات 
شهری و محیط زیست شهرداری تهران به عنوان »رئیس کمیته 
خدمات شهری ستاد اربعین کشور« و همچنین مهدی علیزاده، 
مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوســرانی تهران و حومه به عنوان 
»رئیس کارگــروه حمل ونقل عمومی کمیته خدمات شــهری 

اربعین حسینی« اشاره کرد.

چراشهرداریدراربعینخدماتمیدهد؟

برجهاوساختمانهایبلندمرتبهدرشهرروبه
افزایشهســتند.اینروزهاپادرهرکوچهو
خیابانیکهمیگذاریمیکبنایدرحالساخت
پیــدامیکنیم؛درواقعشــکلگیریاینگونه
زندگیهایمدرندردهههــایاخیرعلاوهبر
مزیتهاییکهباخودبههمراهدارد،ساکنانرا

محکومبهتحملمعضلاتیچونآلودگیصوتی
میکند.قطعااینآلودگیبهتدریجآسیبهایی
رابرایشهروندانبهدنبالخواهدداشتوباید
همانندآلودگیهواکهامریمهمتلقیمیشود،
برایاینموضوعتحــتعنوانمعضلیجدی،
فکریکــرد.برهمیناســاسآلودگیصوتی
ناشیازساختوســازهاموضوعیبودکهروز
سهشنبهتوســطیکیازاعضایشورایشهر
تهراندرصحنشورامطرحشدواینطورگفته
شــدهکهنیمیازتماسهای137پلاسنیزبه

اینموضوعبرمیگرددوشــهروندانتهرانی
نسبتبهاینمســئلهاعتراضزیادیدارند.
مهدیعباسیاعلامکردکهنظراتدرسامانه
137پلاساخذشــدهوآلودگیصوتیناشی
ازساختوساز،ســدمعبرمصالحساختمانی،
ایمنسازیساختوسازمسکونیوایمنسازی
تخریبمسکونیبهترتیبموردشکایتمردم
بودهکه51درصدازاینمواردمربوطبهآلودگی

صوتیاست.
بهگفتهرئیسکمیسیونمعماریوشهرسازی

شورایشــهرتهران220هزارتماسدرسامانه
137پلاسبااینمحورثبتشــدهواینموارد
درســالیاناخیردرصدراعتراضاتمردمقرار
دارند.اومعتقداستکهبرایآسایشساکنان
بایدبرنامهزمانبندیاجرایطرح،رفعسدمعبر
درمدتمعینشــده،تعیینروزوساعتکاری
برایساختوســازها،انتشارمجوزهایصادره
پلاکهایدرحالساختومواردیازاینقبیل
درسامانه»تهرانمن«ثبتشودکهامیدواریم

رضایتمندیخوبیشکلبگیرد.

هر چند که موضوع آلودگی صوتی ساخت وســازها صرفا 
موضوعی نیســت که مدیریت شــهری بتواند آن را دنبال 
کند و تکالیفــی برای مالکان و همچنین مهندســان ناظر 
در مصوبه »ساماندهی منابع آلاینده دیزل در محیط های 
کارگاهی و عمرانی شــهر تهران« پیش بینی شــده است، 
مدیرکل معماری و ساختمان شهرداری تهران در این رابطه 
می افزاید: در مصوبه مشخص شده است که مالکان پروژه های 

ساختمانی برای فعالیت تمام ماشین آلات عمرانی)دیزلی( در 
سطح شهر تهران موظف به دریافت گواهی محیط زیستی 
هستند. همچنین معاونت شهرسازی نیز طبق این مصوبه 
باید پشت پروانه های ســاختمانی، بندی را مبنی بر رعایت 
الزامات محیط زیســت و لزوم برخورداری تأییدیه گواهی 
محیط زیستی ماشین آلات موتوری)دیزل( درج کند که این 

اتفاق افتاده و به اطلاع مالکان نیز می رسانیم.

وظایفمالکانومهندسانناظردراستفادهازدیزلها

آلودگی صوتی در شهر متولیان بسیاری دارد 
که باید همه به صورت یکپارچه به این موضوع 
ورود پیدا کنند؛ نکتــه ای تاکنون کمتر مورد 

توجه قرار گرفته است.
رئیس شورای شهر تهران نیز در همین رابطه 
عنوان کرده که همیشه به موضوع آلودگی هوا 
می پردازیم و مورد توجه بــوده اما به موضوع 
آلودگی صوتی کمتــر می پردازیم. او معتقد 
اســت که در دوره چهارم شورای شهر تهران 
مقرر شد که 60دسیبل به عنوان سقف آلودگی 
صوتی در تهران درنظر گرفته شــود که البته 
پس از ارســال به هیأت دولت این ســقف به 
70دســیبل افزایش پیدا کــرد. او ادامه داد 

که نیاز است در این زمینه همه دستگاه های 
مرتبط وارد میدان شوند تا کار مؤثری صورت 

بگیرد.
در همین رابطــه حامد ســلیمی، مدیرکل 
معماری و ســاختمان شــهرداری تهران به 
همشــهری می گوید: مصوبه  »ســاماندهی 
منابع آلاینده دیزل در محیط های کارگاهی و 
عمرانی شهر تهران« در شهریور ماه سال98 به 
تصویب رسید و به شهرداری تهران ابلاغ شد؛ 
حوزه عملکرد این مصوبه صرفا مختص معاونت 
شهرسازی نبوده و یک اقدام بین بخشی است. 
درواقع 2معاونت شهرسازی و معاونت فنی و 

عمرانی درگیر این مصوبه هستند.

آلودگیصوتیساختوسازهاصرفابهشهرداریمربوطنیست
سلیمی با اشاره به مصوبه  »ساماندهی منابع آلاینده دیزل 
در محیط های کارگاهی و عمرانی شهر تهران« و وظایف 
مربوط به حیطه شهرسازی در اجرای این مصوبه، گفت: 
بخشــی از مصوبه که مربوط به فعالیت های دیزل ها در 
پروژه های عمرانی است مربوط به حوزه معاونت عمرانی 
بوده و بخش دیگر که مربوط به اســتفاده از دیزل ها در 
ابنیه و ســاختمان های در حال ساخت است به معاونت 
شهرسازی ارتباط دارد که در این مورد مکاتبات و جلسات 

متعددی برگزار شده تا این مصوبه اجرا شود.
نبود امکانات کافی در نواحی مختلف شهر به منظور کنترل 
صدای دیزل ها هنگام ساخت وســاز در سطح پایتخت، 
موضوعی بود که توســط مدیرکل معماری و ساختمان 
شــهرداری تهران مطرح شــد. او افزود: حوزه های تابعه 

شهرداری)مشــخصا نواحی شــهرداری( برای آنکه این 
مصوبه را اجرا کنند نیاز به امکانات دارند؛ به عنوان مثال 
برای جذب صدای دیزل ها باید یک محفظه ای نصب شود 

تا صدا کنترل شود؛ در حالی این امکان وجود ندارد.
مشــکلات اجرایی به لحاظ توان فنی و ابزارآلات توسط 
اداره کل محیط زیست شهرداری تهران از دیگر مسائلی 
اســت که به دلیل کمبود امکانات در شهر تهران مجبور 
هستیم با موضوع آلودگی صوتی مقابله کنیم. بر همین 
اســاس ســلیمی می گوید: اداره کل محیط زیست در 
بحث ماشــین آلات هنگام ساخت وســاز باید با حضور 
تکنسین های مربوطه کنترلی بر موضوعات ماشین آلات 
داشته باشد تا ماشــین آلات فعال استانداردهای لازم را 

داشته باشند.

وظایفشهرداریدربارهفعالیتدیزلها

نکته ای که لازم اســت به آن توجه جدی داشت، طبق آمار 
اعلام شده توسط معاونت معماری و شهرسازی در مردادماه 
فقط در 4 ماه ابتدای ســال جاری، 14هــزار و 813پروانه 
ساخت واحد مسکونی صادر شده است؛ رشد 320درصدی 
این آمار نســبت به مدت مشابه و یا رشــد چندبرابری آمار 
صدور پروانه در  2ســال اخیر نسبت به ســنوات گذشته، 
نشــان از افزایش ساخت وساز در سطح شــهر تهران دارد؛ 

برهمین اساس هرچه آمار ساخت وساز زیاد شود صوت های 
آزاردهنده ناشی از این موضوع نیز افزایش پیدا خواهد کرد؛ 
درواقع می توان اینطور گفت که تماس های شهروندان نسبت 
به آلودگی صوتی زیاد نشده بلکه رشد ساخت وسازها باعث 
افزایش اعتراضات شده است که نیازمند یک اقدام همه جانبه 
در تمام بخش های درون شهرداری و یا دستگاه های دیگر 

در کشور است که برای رفع این معضل شهری وجود دارند.

ساختوسازهاافزایشیافتهاست

به گفته مدیران شــهری، یکی از راه های رفع این معضل 
این است که پروژه های ساختمانی که اسکلت شان فلزی 
است، اسکلت  صنعتی تهیه کنند. یعنی اسکلت در کارگاه 
تولید و در محل پروژه فقط مونتاژ شود. این موضوع البته 

در شهری مانند تهران که عرض معابر کم بوده و یا حتی در 
نقاطی مانند بافت فرسوده شاهد فشردگی معابر هستیم، 
امکان پذیر نیست چراکه ماشین آلات امکان انتقال سازه 

را ندارند.

راهکارهایجهانیبرایکاهشآلودگیصوتیساختوسازها

حتماروزانهوقتیازمحلکارتامنزلمیگذریدیامسیرفروشگاه
سرکوچهتانراطيميکنیدویاازمقابلخانهدوستوآشناتردد

میکنیدویابهخریدمیرویدوروزمرگیتانراخوبوبدمیگذرانید،
گاهیمشکلیجلویپایشماسبزمیشودکهنمیدانیدچطور

میتوانیدآنرارفعکنید.آسفالتکوچهیاخیابانشماخرابشده،
پسماندهمسایهتانآزاردهندهاستیاموجوداتموذیرادرراه

دیدهایدوخلاصهکلافهشدهاید؛تلفنرابردارید؛02123023337
تلفنارتباطباخوانندگانهمشهریراشمارهگیریکنیدتامسائلو

مشکلاتشماراازمدیرانشهریپیگیریکنیم.

خدمتبهزائراناربعین؛ازتهرانتاکربلا

اتوبوسهاینودرراهتهران
به زودی اتوبوس های داخلی جدید وارد شبکه حمل ونقل پایتخت می شوند

بخشــی از کمبود اتوبوس در شبکه حمل ونقل 

عمومــی پایتخت، طــی قرارداد هایــی میان حمل ونقل
شهرداری و اتوبوس سازان داخلی در حال تولید 
است. شــهرداری نیز با اولویت تامین اتوبوس از تولید کنندگان 
داخلی، به دنبال تجهیز شبکه حمل ونقل عمومی است. از 2سال 
پیش تاکنون در چند نوبت اتوبوس هــای جدید و اتوبوس های 
بازسازی شده در تهران راه اندازی شــده اند. روز گذشته مهدی 
علیزاده، مدیرعامل شرکت اتوبوســرانی شهر تهران در حساب 
شبکه ایکس )توییتر( نوشت: »با یاری خداوند متعال و به برکت 
خدمت رســانی به زوار حضرت اباعبدالله الحســین)ع( و سعی 
همکاران تلاشگرم در شرکت واحد، حواله 100دستگاه اتوبوس 
از وزارت کشور اخذ و هم اکنون 47دستگاه از سوی ایران خودرو 

تحویل شرکت واحد شد و این راه همچنان ادامه دارد ...«

رئیس شورای اسلامی شهر تهران نیز در آخرین جلسه شورای 
شــهر با اشــاره به خرید اتوبوس از ســوی وزارت کشور گفت: 
شهرداری برای بیش از 600 اتوبوس هزینه ها را پرداخت کرده که 

قرار شده به زودی به ناوگان تهران اضافه شود.
در ماه های گذشته در شورای شهر تهران مذاکراتی درباره واردات 

اتوبوس های خارجی نو یا کارکرده انجام شده بود.

مجموع 
اتوبوس های 
موجود در 
پایتخت 
 2000

دستگاه

تعداد 
اتوبوس 
مورد نیاز 

برای رسیدن 
به شرایط 
مطلوب
7000
دستگاه

ظرفیت تولید 
اتوبوس 
داخلی 

براساس تعهد 
تحویل تا 

شهریور سال 
بعد

1400
دستگاه

ارزش مالی 
قرارداد 

شهرداری با 
اتوبوس سازان
 28000
میلیارد تومان 

که
 ١۵٠٠

میلیارد تومان 
آن پیش 

پرداخت شده 
است.

تعداد 
اتوبوس های 

تهران در 
پایان دوره 

شورای شهر 
چهارم

3460
دستگاه

تعداد 
اتوبوس های 

تهران در 
پایان دوره 

شورای شهر 
پنجم

1860
دستگاه

تعداد 
اتوبوس های 
بازسازی شده 

از شهریور 
۱۴۰۰تا تیرماه 

۱۴۰۲
 360
دستگاه 

بهسازی ایستگاه های اتوبوس در معابر اصلی  

عکس نوشت

حسینیهموکبحضرتعلیبنموسیالرضا)ع(
در این حسینیه 25خادم حســینی به صورت شیفتی مشغول خدمات رسانی به 
زائران هستند. توزیع ناهار و شام، قرائت زیارت عاشورا، سخنرانی و سینه زنی و... 
اهم برنامه های پیش بینی شده در این حسینیه هستند. آنطور که مهدی امیری، 
مسئول حسینیه اعلام کرده »برای رفاه زائران در حسینیه با نصب وای فای امکان 
دسترسی به اینترنت رایگان فراهم شده است. سیستم های خنک کننده و تهویه از 
طریق 4دستگاه هواساز بزرگ و پنکه های سقفی در داخل حسینیه فعال شده اند تا 

زائران از گرمای هوا در امان بمانند و سلامتی شان به خطر نیفتد.«

برپاییموکبمادروکودکدرزرباطیه
برخی از مادران همراه با فرزندان خردسال خود در این 
رویداد بین المللی شرکت می کنند؛ بنابراین مدیریت 
شهری در راســتای رفاه این مادران موکب هایی برپا 
کرده اســت که یکی از این موکب هــا در پایانه مرزی 
زرباطیه قرار دارد. مادران زائر می توانند در این موکب 
به شیردهی، نظافت کودک و... بپردازند. همچنین برای 
سرگرمی کودکان اسباب بازی هم پیش بینی شده است.

حال و هوای پایتخت، اربعینی شد
همزمانبااکرانهایفرهنگیسازمانزیباسازیشهرتهراندرقالبپویش»جانمحسین)ع(«و»اینحسینکیست«حالوهوایپایتخت
اربعینیشد.سازمانزیباسازیشهرتهرانازابتدایماهمحرماکراننمادهاییچونکتلو...درمعابرعمومیرادردستورکارقراردادواقدامات
خوبیهمانجامشد.درگامبعدیبهمناسبتاربعینحسینیپویشاینحسینکیست؟وجانمحسینراهاندازیشدهاستکهبهگفتهرضاصیادی،
مدیرعاملسازمانزیباسازیشهرتهرانفرازهاییازمناجاتهایامامحسین)ع(درقتلگاهازجمله»مرگدرراهعزتوسربلندیجززندگی
جاویدنیست«،سخنانیازامامسجاد)ع(»بهخداسوگندکهیادمامحونمیشود«وبخشهاییازپاسخهایحضرتزینب)س(درمجلسیکه
یزیدمغلوبشد»بهخداسوگندکهیادمامحونمیشود«و...بااستفادهازهنرتصویرسازیچاپسنگیدورهقاجاروسبکنقاشیقهوهخانهای،

واقعهکربلاوآنچهبراسرایدشتکربلاگذشتههنرمندانهبهتصویرکشیدهشدهاست.

مکث

7روزماندهبهاربعینوخیلعظیمی
ازعزادارانودلدادگانحسینیراهی
سرزمیننینواهستند.ازپنجمصفر،

آمارسفرهاشتاببیشتریگرفتهاستو
مرزهایهشتگانهایرانوعراقشاهدحجم
مسافرانیهستندکهسعیدارندخودشانرا
بهعمودیکدرمسیرنجفبرسانند.زائران
پسازطی1452عمودواردمقصدنهایی،شهر
کربلامیشوند.نهادها،ســازمانهاو...پایکار
آمدهاندتاازطریقخدمترسانیبهزائرانسهمی
دراینپیادهرویداشتهباشند.شهرداریتهران
براساسمصوبهسال1394دولتجزو19دستگاهی

استکهدرمراسماربعینوظایفیداردکهدرراستای
همینتکلیفبرنامههاییپیشبینیکردهاست.

ت
تخ

 پای
هر

رش
یاو

یاورشهر یک: 6 
پذیرش افراد 

بالای 6۵سال با 
ظرفیت 
۵00 نفر

یاورشهر 3: 
پذیرش معتادان 
دارای زخم باز با 

ظرفیت 
1۵0 نفر

یاورشهری ۵: 
پذیرش بانوان 

معتاد متجاهر با 
ظرفیت

 200 نفر

یاورشهر 2: 
پذیرش نوجوانان 

زیر 18سال با 
 ظرفیت 
200 نفر

یاورشهر 4: 
کمپ شفق سابق 

با ظرفیت 
1000 نفر

یاورشهر 6: 
جنب کمپ اخوان 

با پذیرش 
1000 نفر

امسال شــاهد تحول همه جانبه در حمل و نقل عمومی 
شهر به ویژه دربحث اتوبوسرانی هستیم. در همین راستا 
به منظور ارائه خدمات بهتر و مطلوب تر به شهروندان و 
ایجاد بستر مناسب برای استفاده و بهره گیری  تهرانی ها 
از سیســتم حمل و نقــل عمومی شــهری، پــروژه نظافت، 
رنگ آمیــزی ، ترمیــم و بهســازی ایســتگاه هــای اتوبوس 
در بلوارهــا و معابر اصلی شــهر، از جملــه در منطقه 3 در 
دســتور کار معاونت های حمــل و نقــل و ترافیک مناطق 

مختلف پایتخت قرار دارد که کار در برخی ایستگاه ها به 
اتمام رسیده و در برخی دیگر همچنان درحال اجراست. 
رسیدگی و نوسازی سرپناه ایستگاه های اتوبوس، علاوه بر 
زیبا سازی منظر شهری و آراستگی بصری، نقش مهمی در 
حفاظت شهروندان در فصول گرم و شرایط جوی مختلف 
دارد که بر این اساس و با توجه به شــرایط آب و هوایی از 
رنگ های سرد و شاداب ترافیکی با طیف های آبی فیروزه 

ای و سفید استفاده می شود. 

فرنازمحمدزادهگزارش
روزنامه نگار

سندمالکیتعرصهمسکنهایمهرپرندصادرنشد
به رغم واریز وجوه اعلام شده توسط سازندگان مسکن مهر برای 
خرید عرصه خانه های مســکن مهر پرند، هنوز سند مالکیتی 
به دست مالکانی که پول ریخته اند نرسیده و کسی هم پاسخگو 

نیست. لطفا کسی صدای ما را بشنود.
لطفیازتهران

احداثجادهبشرویهبهبجستان،نیازمندبررسیاست
اداره کل راه  و شهرسازی استان خراسان جنوبی، درصدد است 
جاده ای احداث کند که برای اتصال جاده بشرویه به بجستان 
از قلب مناطق حفاظت شده مظفری افتخاری عبور خواهد 
کرد. این در حالی است که مســئولان اذعان داشته اند عبور 
این جاده به دلیل وجود دو کریدور حفاظتی یوزپلنگ آسیایی 
باید متوقف شــود. بعد از چندبار اعتراض، ادامه کار متوقف 
شد اما اخیرا احداث این جاده دوباره به جریان افتاده است. از 
مسئولان تقاضا می کنیم با بررسی های بیشتر مسیر دیگری 
برای این جاده پیدا کنند تا محیط زیســت و منابع طبیعی 

بیشتر از این آسیب نبیند.
جوادیازبشرویهخراسانجنوبی

اختلالسامانهبانککشاورزیرفعشود
حدود یک ماه است که تلاش می کنم برای دریافت وام ازدواج 
وارد سامانه بانک کشاورزی شوم. متاســفانه سامانه این بانک 
مشکل دارد و ثبت اطلاعات در آن نهایی نمی شود. با مسئولان 
بانک هم تماس گرفتیم و این مشکل را اطلاع دادیم اما ترتیب 
اثری داده نشده است.خواهشمندیم هر چه زودتر این اختلال 

را رفع کنید.
رضاییپناهازتهران

خریدوفروشپایاننامهجرمانگاریشود
چند سالی است که بازار نوشتن پایان نامه داغ شده و عده ای از 
این راه امرار معاش می کنند. این کار غیر اخلاقی و غیر قانونی 
است و از طرفی تضییع حق دانشــجویانی است که با زحمت 
و پشــتکار پایان نامه های خود را ارائه می کننــد. جدا از اینکه 
این روند در نهایت موجب پایین آمدن ســطح ســواد و دانش 
دانشجویان فارغ التحصیل خواهد شد.از مسئولان درخواست 
داریم تا ضمن برخورد جدی با متخلفین این کار را جرم تلقی 
کرده و خاطیانی را که پایان نامه می خرند یا می فروشند با اعمال 

جرایم سنگین مالی و انضباطی از این کار بر حذر دارند.
نیازیازتهران

نانگرانشداماازکیفیتخبرینیست
با وجود گران تر شدن قیمت نان در ماه های اخیر، وزن، اندازه و 
قطر و کیفیت نان در بعضی از نانوایی های سطح شهر و حومه 
اصفهان، حتی نانوایی های دولتی که سهمیه می گیرند، به تدریج 
کاهش پیدا کرده است که البته قابل رسیدگی است و کافی است 
نظارت با بازرسی های بیشتر و سَرزده و مکرر و به طور نامحسوس 

صورت گیرد.
محمودبلیغیانازاصفهان

تقاطعخیابانشیرمردباگلستان،نیازمندعلائمراهنمایی
در تقاطع خیابان شیرمرد به گلستان از دو سمت شمال و جنوب 
هم خودروها ورود و خروج دارند و هم از یک مســیر به عنوان 
دوربرگردان در جهت برگشــت به میدان هلال احمر استفاده 
می شــود. درحالی که نه جایگاهی برای دوربرگردان خودروها 
تعبیه شــده و نه علائم راهنمایی و رانندگی کافی اســت و نه 
عرض خیابان کفاف می دهد. حداقل تعدادی علائم راهنمایی 
و رانندگی برای ایــن تقاطع درنظر بگیرند یــا به کل دورزدن 

خودروها را ممنوع کنند.
راستکارازتهران

چراقیمتنوارتستقنداینقدرگرانشدهاست
چند روزی است که قیمت نوار تست قند خون گران شده است 
و فقط برخی داروخانه ها نوار تســت قند خون دارند، آن هم به 
دو برابر قیمت قبلی. فروشــگاه های تجهیزات پزشکی که قبلا 
نوار تست قند خون داشتند نوار تست قند خون نمی فروشند و 
می گویند از این به بعد مجوز فروش ندارند! چطور ممکن است 
تجهیزات پزشکی نتوانند نوار تست قند خون بفروشند. ظاهرا 
بالا رفتن نوار تست قند به این موضوع ربط دارد. مسئولان جلوی 

ادامه این روند و ایجاد مشکلاتی از این دست را بگیرند.
رحمانیازتهران

چرااخذمالیاتبرفروشخودروهایثبتنامیاجرانمیشود؟
قرار بود از افرادی که به شکل ثبت نامی و به نرخ کارخانه خودرو 
می خرند درصورت فروش خودرو، 30درصد مالیات کسر شود. 
ظاهرا این قانون اجرایی نشده و همین موضوع از عواملی است 
که بازار دلالان را داغ کرده و موجب افزایش قیمت خودرو های 
داخلی شده است.این وضعیت به ضرر افرادی است که خودرو 
را برای مصرف شخصی خود می خواهند. اگر این قانون اجرایی 
شود ضمن کوتاه شدن دست سودجویان، وضعیت بازار خودرو 

به ثبات می رسد.
علیمرادیانازملایر

اختلالآنتندهیایرانسلوهمراهاولدرشهرکصنعتیخاوران
اغلب اوقات آنتن دهی ایرانسل و همراه اول در شهرک صنعتی 
خاوران دچار اختلال است. این وضع با قطع برق به قطع کامل 
می رســد و کل آنتن دهی به خصوص در بخش اینترنت مختل 
می شود. از مســئولان این دو شــرکت توقع داریم در حل این 

مشکل اهتمام داشته باشند.
رحمانیازتهران

شمارهتلفنارتباطیباخوانندگانبا مردم
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